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»فرهیختگان« با 4 فیلمساز حاضر در جشنواره فیلم کوتاه تهران گفت وگو کرد

آرزوهای بلند و سینمای فیلم کوتاه
عاطفه جعفری

خبرنگار گروه فرهنگ

جشـــنواره فیلـــم کوتـــاه حتما از جشـــنواره هایی اســـت کـــه می تواند در 
آینده ســـینمای ایران بســـیار نقش داشته باشد، این جشنواره را می توان 
به نوعـــی پلکان موفقیت برای فیلمســـازان جوان دانســـت. با مروری بر 
همه دوره های گذشـــته، در این جشنواره به خوبی می توان فیلمسازانی 
را پیدا کرد که نخستین تجربه های سینمایی خود را در قالب یک فیلم 
کوتاه چنددقیقه ای به این جشنواره آوردند و آرام آرام تبدیل به فیلمسازان 
گر در سینمای ایران از  صاحب  نام و ســـبک در ســـینمای ایران شدند. ا
تکراری شـــدن ســـوژه و ایده صحبت می کنیم، این جشـــنواره می تواند 
یق کند برای اینکه از چهلمین  ســـوژه ها و ایده های تازه را به ســـینما تزر
جشـــنواره فیلم کوتاه تهران بیشـــتر بدانیم سراغ چهار فیلمساز این دوره 
از جشـــنواره رفتیـــم تـــا برایمان از فرآیند برگـــزاری و ایده هایی که در این 
دوره وجود داشـــته اســـت، بگویند. ســـعید قندهاری از شهر نجف آباد، 
، فاطمه ســـادات جوادی از شـــهر قم و  بهـــروز شمشـــیری از شـــهر تبریـــز
احمد صراف یزد از شـــهریزد، چهار فیلمســـازی بودند که با آنها درمورد 
، 12 ورود به ســـینمای بلند داســـتانی، توجه  اهمیت جشـــنواره، تنوع ژانر

... صحبت کردیم. به فیلمسازان شهرستانی و
 

   اهمیت جشنواره فیلم کوتاه برای سینمای ایران
احمد صراف یزد که با مســـتند »تا بادها یادها را نبرند« در جشـــنواره امســـال 
یخ عکاسی شهر یزد به مدد عکس ها  حضور دارد، مستندش را روایتی از تار
ی درمورد اهمیت جشنواره  و نگاتیوهای فراموش شده در آن شهر می داند. و
فیلم کوتاه در فضای سینمای ایران می گوید: »اتفاقات مهمی طی این سال ها 
رقم خورده اســـت. وقتی درمورد جشـــنواره فیلم کوتاه صحبت می کنیم، یعنی 
درباره انجمن سینمای جوانان صحبت می کنیم که برگزارکننده یک چنین 
کادمی اسکار است. اهمیت این  فســـتیوال بزرگی اســـت که الان مورد تایید آ
جشنواره در آنجاست که اندوخته یک سال سینمای ایران در اینجا خودش 
را نشـــان می دهد. این جشـــنواره حتما به رشد سینمای ایران کمک می کند و 
می توان بررســـی ای انجام داد تا متوجه شـــویم که چقدر فیلمســـازان مطرح ما 
در تمـــام حوزه هـــا اعم از نویســـندگی، کارگردانی و موارد فنی از این جشـــنواره 

بیرون آمدند.« 
بهروز شمشـــیری فیلم کوتاه »نیمکت« را در جشـــنواره امســـال داشـــته؛ فیلم 
کوتاهی که به گفته خودش حدود 30 ســـال ایده اش را با خود داشـــته اســـت. 
او درباره تاثیر جشـــنواره فیلم کوتاه در تربیت فیلمســـازان و همچنین فضای 
جشـــنواره امســـال می گوید: »جشنواره امســـال نسبت به سال های قبل از نظر 
یادی داشـــته اســـت. از همه نظر ســـطح بالایی  ی پیشـــرفت ز کیفیت برگزار
گون  نســـبت بـــه دوره های قبل داشـــت. فیلم هـــای متنوعی از شـــهرهای گونا
بودند و تنوع ژانر بیشتری داشت. این موضوع در این دوره به نسبت دوره های 
قبل بهتر بود. بچه هایی که الان فیلم کوتاه می سازند دوست دارند فیلم آنها 
دیده شود و این از هر جایزه ای برایشان مهم تر است. آدم ها فیلم نمی سازند 
برای خودشـــان، بلکه دوســـت دارند مخاطب فیلم هایش را ببیند. جشـــنواره 
فیلم کوتاه تهران جزء مهم ترین جشنواره های ایران است و حضور گسترده و 
برداشـــت مخاطب این جشـــنواره می تواند در فیلم بعدی کمک کننده باشد 
تا فیلمســـاز راه را درســـت برود؛ اینکه فیلم در پرده نقره ای و اســـتاندارد خوب 
نشان داده شود برای فیلمساز جوان مهم است. این مدل جشنواره که سطح 
ی  ی آن بالاست می تواند در نسل های بعدی تاثیر داشته باشد. بسیار برگزار
از فیلمســـازان در فیلم بلند ورود می کنند. هر قدر از اینجا دســـتاورد داشـــته 

باشند، در آینده سینما تاثیر می گذارد.« 
ی است که با فیلم کوتاه »نابومی« برای اولین بار در  ی، فیلمساز سعید قندهار
این جشنواره حضور داشته است. او در سال های گذشته میهمان جشنواره بود 
و مخاطب فیلم های کوتاه بود. او درباره اهمیت این جشنواره می گوید: »فکر 
می کنم خطی که در جشنواره گرفته شده خوب است، چون اعتبار جشنواره 
یادی در سینمای جوان فعالیت کردند و فیلم  به افرادی اســـت که ســـالیان ز
گر حضور پررنگ تر فیلمســـازان قدیمی تر و اساتید را  ســـاختند. فکر می کنم ا
در ســـال های آتی بیشـــتر داشته باشیم، در این عرصه شاهد اعتبار جشنواره 

خواهیم بود و تنوع نگاه ها بیشتر می شود.«
فاطمه سادات  جوادی، به گفته خودش از سال 1393 در جشنواره فیلم کوتاه 
حضـــور دارد و بالاخـــره امســـال اولیـــن فیلمش را با عنوان »سردســـت« به این 
جشـــنواره رسانده اســـت. او هم این جشنواره را جشنواره، با اهمیتی می داند 
اما معتقد است سال های قبل فیلم های بهتری حضور داشتند تا مخاطب را 
به وجد بیاورند و در این باره می گوید: »البته هم امسال فیلم های خوبی دیدم 
ولی از نظر شـــلوغی جشـــنواره، مخاطبین، بچه های فیلمساز و آدم هایی که 

از بچه های فیلم کوتاه حمایت می کنند به همان منوال گذشته بود و همان 
میزان شـــلوغ و پرشـــور بود. البته توقع داشـــتم امسال فیلم های بهتری را ببینم 

ولی تعداد کمتر بود.«

   تنوع ژانر
صراف یزد درخصوص تنوع ژانر که یکی از شـــعارهایی اســـت که طی دوسال 
ی جشـــنواره آن را تکرار می کننـــد، می گوید: »تنوع ژانر به این برمی گردد  برگـــزار
ی شده است و چقدر به آن  چطور سینمای فیلم کوتاه درطول سال ریل گذار
اهمیت می دهند. مثل اینکه چرا الان ژانرهای وحشت و ژانر طنز کم است یا 
یاد می شود. جشنواره ها همیشه خط دهی می کنند، مثلا  ملودرام این میزان ز
گر فیلمی بیاید در یک سال یا دو دوره جایزه بگیرد، سازنده ها و کارگردان های  ا
دیگر را به صورت ناخواســـته تحت تاثیر قرار می دهد و آنها هم در همین ژانر 
می سازند. باید این را به صورت آموزش در همین اساسنامه ای قرار دهند که 
یم،  ســـینما دارد. ما فکر می کنیم باید حتما یک ســـری فیلم های خاص بساز
درصورتی که خیلی ژانرهای دیگر را می توانیم ورود کنیم و اتفاقا می توانیم موفق 
هم باشیم. این باید آسیب شناسی شود. از فیلمسازان سوال شود. الان 40 دوره 
یم و خیلی اتفاق خوبی است و می توان درباره آن کلی صحبت  جشنواره دار
یم و بررسی کنیم چرا تا امروز ژانر وحشت در سینمای  کرد، فیلم ها را بیرون بیاور
ایران تا این اندازه کم بوده یا ژانر کمدی در فیلم کوتاه اینقدر ضعیف است.«
شمشـــیری هـــم درباره تنوع ژانر در این جشـــنواره می گویـــد: »فیلم هایی که در 
دوره های قبلی دیده می شد، اکثرا آپارتمانی با موضوعات مشخصی بود، چون 
قبلا فیلم هایی درباره آن موضوعات ساخته شده بود بچه ها سعی کرده بودند 
به این سمت بروند. در این دوره حتی یک فیلم آپارتمانی ندیدم. فیلم هایی 
انتخاب شده بودند که جسارت کردند و دوربین را از لوکیشن همیشگی فیلم 
... رفتند. تنوع ژانر در این  ی، مکان های باز و کوتاه خارج کردند و به شـــهرباز

دوره از دوره های دیگر بیشتر بود.«
ی هم تنوع ژانر را در جشـــنواره امســـال نســـبت به ســـال های گذشـــته  قندهار
بهتر می داند و می گوید: »تنوع ژانر امســـال قطعا نســـبت به سال های گذشته 
بیشتر بود. البته تنوع ژانر کمی در این حوزه متفاوت است. برخی می خواهند 
ی می خواهد،  ... یا اینکه یک فیلم ساز فانتزی کار کنند یا ژانر رئال، نئورئال و
زمینه داســـتان گویی بهتر را فراهم کند، این باعث می شـــود این بســـتر ایجاد 
شـــود و نســـبت به سال های قبل که این کمتر بود و جشنواره یکدست تر بود، 
تنـــوع ژانر ایجاد شـــود. همچنیـــن این تنوع ژانر کمک می کنـــد که فیلم هایی 
کران شـــود و قطعا برای  یت و فرم های مختلف ســـاخته و ا بـــا موضـــوع، محور
مخاطب جذاب است. البته برای فیلمسازان هم جذاب است، چون بازخورد 

یافت می شود.«  مخاطب بهتر در
جوادی فیلم ساختن ژانری در حوزه فیلم کوتاه را سخت می داند و می گوید: 
»واقعیت این است فیلمسازی در ژانر خیلی کار سختی است. در سینماهای 
بلند هم استعدادهای کمی هستند که در این مسیر بروند ولی این رسالت را 
در بچه هـــای فیلـــم کوتاه دیدیم که در حوزه ژانر کار کردند و چند فیلم خوبی 

که امسال دیدم، فیلم هایی با ژانر متفاوت بودند.« 

   توجه به استعدادهای شهرستان ها
صراف یزد درخصوص توجه به اســـتعدادها در شهرســـتان ها می گوید: »قطعا 
گر نگاه ســـطحی به  در این حوزه موفق عمل شـــده اســـت. الان که می بینیم ا
یافت که چند نفر از شهرستان هستند و  کاندیداها داشـــته باشـــیم می توان در
رنگ آمیزی که در جدول پخش فیلم ها را نگاه کنید از همه شهرهای ایران است 
به جز یکی، دو شهر که باید بررسی شود، چرا نیستند. ما از همه شهرها، با همه 
یم. قطعا این نگاه به دیده شدن فیلمسازی  طیف ها، با همه اندیشه ها فیلم دار
که در یک جای دور از مرکز زندگی می کند و با بودجه اندکی فیلم می سازد و 
در جشـــنواره ای شـــرکت می کند که خودش کلاس درس مهمی است، خیلی 
ی  موثر است. همواره گفته ام بچه هایی که در جشنواره حاضر می شوند و رو
زمین می نشینند و فیلم می بینند  انگیزه و آرزو دارند تا از بزرگان سینمای این 
کشور شوند. باید اینها را خوب هدایت کنیم، خوب آموزش دهیم. متاسفانه 
مساله آموزش در شهرستان های ما ضعیف است. مساله آموزش مساله اول و 
ضعیف همه شهرهاست. دوم مساله بودجه است و بعد در ادامه تجهیزات 
است. باید این جوانان در شهرستان ها کمک شوند و نباید این طور باشد که 
فرد در تهران بتواند با عدد قابل توجهی فیلم بســـازد و فیلمســـاز در شهرستان 
ی می گوید  یم که فیلمساز با مشـــکل بودجه مواجه باشـــد. در جشنواره هم دار
ی هم وجود دارد که  من فیلم خود را با 20 میلیون تومان ساختم ولی فیلمساز

اعداد عجیبی مطرح می کند. باید بتوان عدالتی را برقرار کرد.« 
شمشـــیری درمـــورد حضور فیلمســـازان شهرســـتانی در جشـــنواره فیلم کوتاه 
یاد اســـت و این  می گویـــد: »الان بـــه نســـبت، فیلم هـــای تهران در جشـــنواره ز
می تواند طبیعی باشد، چون آنچه در ذهن دارم این است که بالای 500 فیلم 

از تهران آمده بود. شهرستان های فیلم های کمتری فرستادند اما اینکه تمرکز 
ی تهران باشد احساس نکردم، یعنی واقعا به معنای کامل جشنواره تهران  رو
میزبانی داشت. از این هم نباید به راحتی عبور کنیم که بچه های شهرستان 
گرچه در این  ... . ا از هر نظر دست خالی هستند، در حوزه تجهیزات، بودجه و
سال ها بیشتر به این دوستان توجه شده ولی کافی نیست، یعنی بچه هایی 
یادی دارند اما کشف نمی شوند شاید راهنمای بیشتری  هستند که استعداد ز

نیاز داشته باشند تا دست آنها باز شود.«
ی حمایت از فیلمســـازان کوتاه را یک اصل مهم برای رشـــد سینمای  قندهار
ایران می داند و می گوید: »فکر می کنم چندسالی است که حمایت های خوبی 
در این حوزه انجام می شود؛ حمایت های خوبی از تولید مخصوصا از سوی 
انجمن سینمای جوان می شود. این باعث شده که فیلمسازان تجربه بهتری 
ی سخت است، خوب است  کنند در این شرایط که به لحاظ مالی فیلمساز
که جایی متولی باشد تا فیلم ساخته شود. فکر می کنم این جریان چندسالی 
کیفیت و در کل  است که به خوبی راه افتاده و باعث شده که تعداد فیلم های با
تعداد فیلم هایی که به جشنواره ارسال می شود، بیشتر شود. این هم می تواند 
رقابتی بودن فضا را نشان دهد. این فضای رقابتی که با افزایش تعداد فیلم ها 
به وجود می آید، درنهایت منجر به افزایش کیفیت فیلم ها می شود. من فیلمم 
را از نجف آباد ارســـال کردم و ســـال های قبل خیلی این مساله سخت اتفاق 
می افتـــاد. امســـال بـــا صحبتی که هیات انتخاب کردنـــد، این بود که فیلم ها 
بدون تیتراژ دیده می شـــد و این خیلی مهم اســـت، چون شـــاید در انتخاب 
هر فردی بی تاثیر نباشـــد. به نظرم جا دارد فیلمســـازان شهرستانی بیشتر وارد 
جشنواره شوند، چون قطعا فیلم هایی الان است که در تهران و شهرستان ها، 
کیفیت در فرم و محتوا هستند ولی از جشنواره جا مانده است.  فیلم های با
به نظرم استعدادهایی که در شهرستان هستند، دغدغه هایی که فیلمسازان 
گر وارد جشنواره شود تنوع و تکثر بیشتری را  شهرستانی دارند جالب است و ا
شاهد خواهیم بود. امیدوارم سال های بعد هم شاهد این موضوع باشیم و به 
یاد هستند.« فیلمسازان این فرصت داده شود، چون فیلمسازان شهرستانی ز
جوادی توجه به بومی گرایی را یکی از نکات مهم جشـــنواره امســـال می داند و 
در این باره می گوید: »ســـال های پیش هم از شهرســـتان ها فیلم داشـــتیم ولی 
بیشتر فیلم ها برای تهران بود اما امسال بچه های شهرستان پابه پای بچه های 
یادی فیلم از شهرســـتان حضور داشـــت که این  تهران رقابت کردند و تعداد ز
نشـــان می دهد تمرکز از تهران برداشـــته شـــده است و بچه ها از شهرستان کار 
می کنند و فرصت دیده شدن دارند. فکر می کنم در یکی، دوسال گذشته این 
ی در شهرستان را  کن قم هستم و شرایط فیلمساز امر بهتر شده است. من سا
می بینم. ما به تهران نزدیک هســـتیم ولی بچه هایی که دورتر هســـتند سختی 
بیشتری دارند. دسترسی به یک سری عوامل و تجهیزات نیست و متمرکز در 
تهران اســـت. با چند تن از بچه ها در شهرســـتان صحبت می کردم می گفتند 
باید امکانات در همه شهرها باشد که مجبور نباشیم وابسته به تهران شویم.«

   فیلم کوتاه دروازه ورود به سینمای بلند 
جـــوادی فیلم کوتاه را جایی برای رشـــد می بینـــد و در این باره می گوید: »طی 
سال های گذشته بچه های فیلم کوتاه که در جشنواره فیلم داشتند و رتبه های 
برتر بودند؛ الان فیلم های ســـینمایی می ســـازند یا در دســـت ســـاخت دارند، 
ولی فکر می کنم فارغ از اینکه فیلم بلند ســـاختن هدفی برای همه بچه های 
فیلمساز است؛ فیلم کوتاه دنیای مجزایی دارد و من به شخصه این را سکوی 
پرتاب نمی بینم، چون سختی های خاص خود را دارد ولی اینکه باعث دیده 
کثر بچه هایی که سال های گذشته فیلم های خوبی در جشنواره  شدن شود، ا

کوتاه داشتند، الان فیلم های سینمایی خود را ساخته اند.«
ی هم این جشـــنواره را راه ورودی به ســـینمای بلند داســـتانی می داند  قندهار
و می گوید: »حقیقت این است جشنواره ها می توانند به شکل جدی مشوق 
تمام فیلمسازان، چه کسانی که تازه شروع می کنند و چه کسانی باشند که قبلا 
ساختند و هنوز کار می کنند، چون بزرگ ترین حسن آن دیدن فیلم ها درکنار 
مخاطبان اســـت. بازخوردهایی که فیلمســـاز از مخاطبان می گیرد بزرگ ترین 
حسنی است که جشنواره فیلم کوتاه دارد. قطعا می تواند مشوق باشد و پلکان 

موفقیت آنها باشد و نقشه راه بهتری برای فیلمسازان ارائه دهد.« 

   مستندسازی کوتاه درحال رشد
صراف یزد که در حوزه مستندسازی کوتاه فعالیت می کند درمورد حمایت هایی 
که می شـــود از این حوزه داشـــت، می گوید: »بنده سال هاست فیلم می سازم، 
عضـــو انجمن مستندســـازان هســـتم، یک شـــرایطی را برای خـــود فراهم کردم 
ی جشـــنواره وجـــود دارد و آن  و فیلـــم می ســـازم ولی اینجا مســـاله ای در برگزار
ی سینمای فیلم مســـتند است. فیلم مستند بسیار مهم است  سیاســـتگذار
و می توان دقیق تر این را بررســـی کرد. در جشـــنواره امســـال 14 فیلم مســـتند در 
یم. مســـاله آموزش در شهرســـتان ها باید جدی تر  مقابل 45 فیلم داســـتانی دار

نگاه شـــود. ســـینمای مستند پیشروتر از سینمای داستانی است. این حرف 
من نیســـت، بلکه چندســـال پیش بود که مستندی را به عنوان نماینده ایران 
به مراسم اسکار معرفی کردیم. این نشان می دهد این پتانسیل در کشور وجود 
دارد. نحوه برگزاری فیلم های مستند جای سوال و بحث دارد که چرا سانس ها 
گر فیلم مستندی مابین فیلم داستانی قرار گیرد،  این طور برنامه ریزی می شود. ا
شاید دیده شود و درآرای مردمی هم تاثیر بگذارد. می خواهیم مستندساز را به 
ی تحویل دهیم پس باید نگاه جدی تر به این مساله داشت.  جامعه فیلمساز
مدیران انجمن و جشـــنواره باید نگاه جدی  تر داشـــته باشـــند گویی تا به الان 

بوده است ولی فکر می کنم باید قوی تر و جدی تر به این مساله نگاه شود.«
او در بخـــش دیگـــری از صحبت هایـــش گفـــت: »باید نگاه جدی به مســـاله 
ســـینمای کوتاه و مخصوصا در ســـینمای مستند داشته باشیم. فیلم مستند 
، قطعا هم تراز با ســـینمای داســـتانی اســـت ولی نمی دانم  گر نگوییم جلوتر ا
چـــرا جـــدی بدان نگاه نمی شـــود. این قضیه مهم می شـــود درصورتی که نگاه 
جدی بدان داشته باشیم و مساله دوم این است که بتوانیم آموزش دهیم. ما 
یم که می شود فیلم های آنها در شهرستان ها  مستندسازان خوبی در تهران دار
کران شـــود، آموزش دهند، کارگاه ها و ورکشـــاپ هایی برگزار کنند و بتوانند از  ا

تجربیات این دوستان استفاده کرد.« 

چهلمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران به ایستگاه پایانی رسید. 
جشنواره چهلم فیلم کوتاه تهران پس از یک هفته به پایان رسید و در آیین 
پایانی که عصر سه شنبه، دوم آبان ماه در برج میلاد برگزارشد، برگزیدگان 
این جشـــنواره معرفی شـــدند. برگزیدگان این دوره از جشنواره فیلم کوتاه 

به شرح زیر هستند

   بخشبینالملل
جایزه بهترین فیلم در بخش حقیقت جویان به ســـمیح ســـاغمان برای فیلم 

مستند »گلاب گل« از افغانستان اهدا شد. 
جایزه بهترین فیلم در بخش جاده ابریشم به نسیم سهیلی برای فیلم مستند 

»میراث باد« از ایران اهدا شد. 
جایزه بهترین فیلم تجربی به یه یوان برای فیلم »اکنون« از چین اهدا شد. 

جایزه بهترین فیلم پویانمایی به سیمونه ماسی برای فیلم »وقتی جنگ تمام 
شود« از ایتالیا اهدا شد. 

جایزه بهترین فیلم مســـتند به کیت مک مولتن برای فیلم »برلین کوچک« از 
فرانسه اهدا شد. 

جایزه بهترین فیلم داســـتانی به حســـن حکمت روش برای فیلم »همه چیز به 
نظر آقای کاف بستگی دارد« از ایران اهدا شد. 

   جایزهویژهنهادهاوسازمانها
بخش ویژه کتاب و سینما

جایزه بهترین فیلم اقتباسی به عنوان نفر اول اهدا می شود به مرتضی علیزاده 
برای فیلم داستانی »خوانا بنویسید« 

   بخشملی
بخش پویانمایی 

جایـــزه بهتریـــن فیلـــم پویانمایی به فاطمه احمدی بـــرای فیلم پویانمایی »ده 
سالگی« اهدا شد.

بخش فیلم مستند
جایزه بهترین تحقیق و پژوهش در فیلم مستند به احمد صراف یزد، برای فیلم 

»تا بادها یادها را نبرند« اهدا شد. 
دیپلـــم افتخار بهترین فیلم مســـتند به هادی شـــریعتی بـــرای کارگردانی فیلم 

»سایه سلطان« اهدا شد. 
 » جایـــزه بهتریـــن فیلم مســـتند بـــه فاطمه مرزبانـــی برای فیلـــم »دیواره های مرز

اهدا شد. 

بخش تجربی
جایـــزه بهتریـــن کارگـــردان فیلـــم تجربی به رضـــا دانش پژوه بـــرای فیلم »حجم 

تراکم« اهدا شد. 
جایـــزه بهتریـــن کارگـــردان فیلـــم تجربی به »محمـــد کچویی« بـــرای فیلم »پا د 

بوره« اهدا شد. 

   بخشسینمایایران
جایزه چهره برگزیده بهترین دستاورد هنری به امین جهانی برای طراحی صحنه 

و لباس فیلم »خودکشی به سبک نیچه« اهدا شد. 
جایزه چهره برگزیده بهترین دستاورد هنری به محمدرضا سامیان برای بازی 

در فیلم »بازسازی« اهدا شد. 
جایزه بهترین صدای فیلم، به ســـامان شـــهامت و بهنیا یوســـفی برای صدای 

کسیدرمیست« اهدا شد.  فیلم »تا
دیپلـــم افتخـــار بهترین تدوین بـــه مصطفی ربانی برای فیلـــم »روزی روزگاری 

سینما« اهدا شد. 
جایـــزه بهتریـــن تدویـــن به حمیـــد نجفی راد برای فیلم »خودکشـــی به ســـبک 

نیچه« اهدا شد. 

« اهدا شـــد.  ی به علی طالبی برای فیلم »یوفو جایـــزه بهتریـــن فیلمبردار
جایزه بهترین فیلمنامه  اقتباســـی به پیام کردســـتانی برای فیلم »خودکشـــی 

به ســـبک نیچه« اهدا شد. 
جایـــزه بهتریـــن فیلمنامـــه بـــه محمـــد منصوبی بـــرای فیلم »مدیر مدرســـه« 

اهدا شد. 
جایـــزه بهتریـــن فیلم از نگاه ملی به محســـن مجیدپور و محمد علیزاده فرد 

یف« اهدا شد.  برای فیلم »شـــر
جایـــزه  ویژه  دبیر جشـــنواره به زهره صباغیـــان برای فیلم »اذان صبح به افق 

یزد« اهدا شد. 
« اهدا شـــد.  جایزه  ویژه هیات داوران به علی علیزاده برای فیلم »قوتار

جایزه بهترین کارگردان فیلم داســـتانی به صورت مشـــترک حمید حســـینی 
« اهدا شد.  و مهدی حســـینی برای فیلم »یوفو

جایـــزه بهتریـــن فیلـــم در بخش ســـینمای ایـــران به صورت مشـــترک به پیام 
کردستانی و بهمن رضائی برای فیلم »خودکشی به سبک نیچه« اهدا شد. 
جایـــزه  بهتریـــن فیلم بخـــش بین الملل به علی علیزاده برای فیلم داســـتانی 

« از ایران اهدا شد.  »قوتار
گران به صورت مشترک به فرهاد شنتیایی  جایزه بهترین فیلم از نگاه تماشا

و ســـماع اســـماعیل دخت برای فیلم  »مورچه« اهدا شد. 

پایان فصل چهلم جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران


